
Protokół Nr LX/2023
z posiedzenia LX sesji Rady Miejskiej w Gostyninie VIII kadencji

z dnia 30 Marca 2023 roku.

Stan – 15
Obecni – 15

Lista obecności w załączniku.

Obrady rozpoczęto o godzinie 10:00, a zakończono o godzinie 13:25.

Do punktu 1

Otwarcie obrad.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Reder  -  Witam  wszystkich  serdecznie.
Stwierdzam według  listy  obecności,  że  obrady  będą  prawomocne,  Rada  jest  zdolna  do
podejmowania uchwał.  Otwieram LX sesję  Rady Miejskiej  VIII  Kadencji.  Witam Panie
i  Panów  Radnych  przybyłych  na  dzisiejszą  sesję,  witam  wszystkich  naszych  gości
przybyłych  w  związku  z  częścią  merytoryczną,  witam  Burmistrza  Miasta  Pawła
Kalinowskiego,  witam Zastępcę Burmistrza Panią  Halinę Fijałkowską,  witam Sekretarza
Miejskiego Panią  Hannę Adamską,  witam Skarbnika  Miasta  Panią  Bożenę Sokołowską,
witam  Adwokata  Tomasza  Stefaniaka,  witam  Panie  z  Biura  Obsługi  Rady  Miejskiej,
witam Pana informatyka, witam media gostynińskie, witam Panią Agnieszkę Korytkowską
Prezesa POM oraz Prezesa naszych dwóch spółek MPEC i MPK Pana Szymona Niecia,
witam Wszystkich Państwa.

(obrady opuściła Radna Anna Florczak…)

Do punktu 2

Uchwalenie zmian w porządku obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder – Porządek sesji Państwo otrzymali. Czy 
ktoś ma jakieś uwagi, bądź propozycje zmian do porządku obrad?

Radny  Stanisław  Lewandowski  -   Wczoraj  na  KSWiP  punkt  11  został  wykreślony,
ponieważ skarga została wycofana, nie wiem dlaczego jest w porządku obrad?

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Reder –  Proszę  Państwa  porządek,  tak  jak
Państwo wiecie  jest  Państwu dostarczany na 7 dni przed terminem sesji  i  ten porządek
w takim kształcie został dostarczony, ponieważ on jest już Państwa własnością, nie moją
w związku z powyższym dzisiaj,  jeżeli  Pan radny wnosi  taki  wniosek,  zresztą  tożsamy
z tym, co ja chciałem zrobić,  to jedyną drogą jest skreślenie tego punktu. W między czasie
po  wysłaniu  już  materiałów  sesyjnych,  Pan  skarżący  napisał  pismo/mail  –  „proszę
o  wycofanie  skargi  na  Panią  Kierownik  MOPS  Gostynin,  iż  sytuacja  jest  rozwiązana
z Panią”.  Państwo to pismo otrzymaliście, w związku z tym wystąpienie Pana Radnego



rozumiem jako wniosek o wycofanie tego punktu. Tak jak Państwo widzicie jesteśmy na to
przygotowani. 

Za wykreśleniem z porządku obrad punktu 11 pod nazwą „Podjęcie uchwały w sprawie
rozpatrzenia  skargi  Krzysztofa  Goliszewskiego  z  dnia  24  lutego  2023  r.  na  działalność
Kierownika Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gostyninie” głosowano następująco:

 Za - 14:  Bryłka Katarzyna, Chojecka - Dinić Emilia, Jaśkiewicz Czesław, Lewandowski
Stanisław,  Majchrzak  Anna,  Majchrzak  Tadeusz,  Ozimek  Bogdan,  Pieniążek  Urszula,
Raciborski  Grzegorz,  Reder  Andrzej,  Szulczewski  Arkadiusz,  Śniecikowska  Renata
Wróblewski Stanisław, Wysokińska Anna. 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Punkt 11 został wykreślony z porządku obrad. 

Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianą głosowano następująco:

Za - 14:  Bryłka Katarzyna, Chojecka - Dinić Emilia,  Jaśkiewicz Czesław, Lewandowski
Stanisław,  Majchrzak  Anna,  Majchrzak  Tadeusz,  Ozimek  Bogdan,  Pieniążek  Urszula,
Raciborski  Grzegorz,  Reder  Andrzej,  Szulczewski  Arkadiusz,  Śniecikowska  Renata
Wróblewski Stanisław, Wysokińska Anna. 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Porządek obrad został przyjęty. 

Porządek sesji:

1. Otwarcie obrad.
2. Uchwalenie zmian w porządku obrad.
3. Sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Miasta.
4. Infrastruktura techniczna w Gminie Miasta Gostynina:
1) Informacja Prezesa Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Gostyninie Spółka

z o.o. o realizacji zadań statutowych w roku 2022,
2) Informacja Prezesa Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Gostyninie

Spółka z o.o. o realizacji zadań statutowych w roku 2022,
3) Informacja Prezesa Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta w Gostyninie Spółka z

o.o. o realizacji zadań statutowych w roku 2022,
4) Informacja Burmistrza Miasta o realizacji zadań z zakresu budowy i modernizacji

dróg gminnych (ulice, drogi rowerowe, chodniki, parkingi) w roku 2022.



5. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla
Miasta Gostynina na lata 2022-2025” za 2022 rok.

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Gostynina do Programu

Ministra  Rodziny  i  Polityki  Społecznej  „Opieka  Wytchnieniowa”  –  edycja  2023
i zasad udzielania pomocy w ramach tegoż Programu.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Gostynina
na rok 2023.

9. Podjęcie  uchwały  zmieniająca uchwałę Budżetową Miasta Gostynina na rok 2023.
10. Podjęcie  uchwały  zmieniająca  uchwałę  nr  386/LVI/2022  Rady  Miejskiej

w  Gostyninie  z  dnia  29  grudnia  2022  roku  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  na lata 2023-2034.

11. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej w Gostyninie.
12. Sprawy różne.
13. Zamknięcie obrad.

Do punktu 3 

Sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Miasta.

Burmistrz  Miasta  Paweł  Kalinowski  –  Przedstawił  sprawozdanie  z  działalności
Burmistrza za okres od dnia 21 lutego 2023 roku do dnia 23 marca 2023 roku –  treść
sprawozdania stanowi załącznik do protokołu w wersji papierowej.

Radny Stanisław Wróblewski  –  Panie  Burmistrzu podał  Pan informację,  że  dokonano
czyszczenia krat kanalizacji deszczowej na terenie miasta, chciałbym wiedzieć jaki procent
tych krat został wyczyszczony, czy to dwie kraty, jedna, czy wszystkie, wiem, że  obok
siedzi Pan Waldemar, ale nie chciałem do niego, tylko bezpośrednio do Burmistrza. W tym
samy prawie, że miejscu jest napisane, że prawidłowo ustawiono tarczę znaków drogowych
pionowych – moje wrażenie jest takie, że przynajmniej co piąty znak w tym mieście jest
niepoprawnie usytuowany. Przed chwilą była komisja i tam przytaczałem rozstrzygnięcia,
które wynikają z pewnych zarządzeń komendanta głównego – za wypadek spowodowany
w  mieście,  przy  niewłaściwym  oznakowaniu,  odpowiedzialność  ponosi  zarządca  drogi,
a zgodnie z ustawą o drogach publicznych zarządcą dróg naszych jest  Burmistrz Miasta,
czy Pan chce brać na siebie tą odpowiedzialność, pytanie jest retoryczne oczywiście, czy
należałoby  zająć  się  tymi  drogowymi  znakami,  bo  jest  ich  bardzo,  bardzo  dużo
nieprawidłowych.  Jeśli  mogę,  bo  jestem  przy  głosie,  to  kolejne  rzeczy,  które  mnie
zastanowiły – unieważniono postępowanie na realizację zadań pod nazwą  – przebudowa,
rozbudowa  oczyszczalni ścieków ze względu  na fakt, iż oferty przewyższały możliwości
zamawiającego - jaka jest różnica między kwotą, którą przeznaczyliśmy, a „najtańszym”
oferentem?. Podpisano umowę na dostarczenie 26 ton węgla do oczyszczalni ścieków, jakie
to były ceny, czy to są ceny bliskie zakupu osób indywidulanych, czy jakieś komercyjne, jak
to wygląda?. Ostatnia rzecz – trwa wykonanie dokumentacji dla zadania – budowa odcinka
sieci wodociągowej kanalizacyjnej w ulicy Kolejowej  -  z tego co wielokrotnie słyszeliśmy,
ulica  Kolejowa jest  terenem zamkniętym,  kolejowym, zawsze słyszymy,  że  uzgodnienia



z PKP są bardzo trudne, albo wręcz niemożliwe, czy tutaj udało się pokonać, czy są jakieś
przepisy szczegółowe, które umożliwiają wejść z tą siecią w teren zamknięty PKP?

Burmistrz  Miasta  Paweł  Kalinowski  –  Mam  taką  propozycję,  nie  wiem,  czy  Pan
Naczelnik teraz by się odniósł, bo jak jest Pan Naczelnik przy mikrofonie, to bym bardzo
prosił  na  pytania  dotyczące  dróg,  znaków,  natomiast  Panie  Radny  dzisiaj  nie
przedstawiałem informacji odnośnie Przedsiębiorstwa Komunalnego z uwagi, że jest dzisiaj
Pan Prezes. Pan Prezes na pewno  do tego się odniesie, do przetargu na oczyszczalnię, bo to
są przecież informacje jawne,  ważne itd.  i  na te  inne pytania Pan Prezes mam nadzieję
również się odniesie.   

Naczelnik Wydziału ds. dróg Waldemar Banasiak – Jeżeli chodzi o czyszczenie krat jest
napisane  celowo  –  czyszczenie  krat  kanalizacji  deszczowej,  nie  studni  pod  kratami  –
dotyczy  to,  że  po  okresie  występowania  większych  wiatrów,  gdzie  jest  mnóstwo
nałamanych gałęzi i innych rzecz, które deszcz nanosi na te kraty i one fizycznie zostają
przykryte z góry warstwą nieczystości, śmieci itd. i w zależności od potrzeb wtedy jeździ
ekipa, jeden czy dwa dni poświęca na to, żeby zebrać wszystko, żeby ta woda swobodnie
mogła  spływać  do  studni  i  kanalizacją  deszczową  spływać  dalej  też,  także  procentowo
trudno mi powiedzieć – w zależności od potrzeb jeżdżą i na bieżąco usuwają tam, gdzie
zauważą. Natomiast odnosząc się do znaków drogowych, jak już wcześniej wspomniałem
na komisji, rozmawialiśmy na ten temat, prowadzone są dwa razy w roku kontrole przez
Starostwo  Powiatowe  z  udziałem  Policji,  przedstawicieli  Urzędu  Miasta  i  Starostwa
Powiatowego oznakowania pionowego i poziomego na terenie miasta i po tych kontrolach
sporządzany  jest  protokół  wymaganych  napraw  znaków  i  protokół  realizowany  jest
w przeciągu dwóch miesięcy, te znaki, które są wymienione w protokole, które podlegają
wymianie są wymieniane. Wiem, że Panu radnemu pewnie chodzi o to, że te znaki, tarcze
znaków są usytuowane są na słupkach na różnej wysokości – przepisy mówią, że dolna
krawędź znaku powinna być na wysokości 2,20 od powierzchni chodnika. Niestety jest to
zaszłość z dawien dawna zastana przez  nas i wymiana tych wszystkich słupów byłaby to
rzecz bardzo pracochłonna, bardzo kosztowna gdybyśmy je wymienili  wszystkie na raz.
W momencie,  kiedy np. wymieniamy tarcze znaku, który jest  uszkodzony i  słupek tego
znaku  jest  skorodowany,  albo  stary,  jest  technicznie  w  złym  stanie,  to  staramy  się
wymieniać precyzyjnie tarcze razem ze słupkami. Natomiast co do tarcz, to często jest tak,
że  po  jakimś  weekendzie,  gdzie  jest  w  miarę  ciepło  i  dużo  młodzieży  przebywa  na
zewnątrz, to w poniedziałek zastajemy rzeczywiście dużo poprzekręcanych znaków, tarcz
na terenie miasta i co poniedziałek praktycznie, jeździ taka ekipa, która przywraca znaki do
stanu takiego, który był i pomaga w poruszaniu się.   
 
Do punktu 4 

Infrastruktura techniczna w Gminie Miasta Gostynina.

1) Informacja  Prezesa  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego  w  Gostyninie
Spółka z o.o. o realizacji zadań statutowych w roku 2022;

Prezes  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego  Szymon  Nieć  –  Jeżeli  chodzi
o Miejskie Przedsiębiorstwo Komunalne, to poprzedni rok głównie skupialiśmy się na tym,
żebyśmy mogli rozpocząć zadanie – „remont i modernizacja oczyszczalni ścieków”. Jest to



bardzo  ważna  inwestycja  dla  całego  miasta,  dla  spółki,  dla  mieszkańców,  jak  i  dla
Burmistrza. Niestety zadania polegały na tym, żeby odchudzić projekt, który był stworzony
w poprzednich latach z uwagi na pewien przerost urządzeń i  wielkość inwestycji. Udało
nam się stworzyć nowe PFU inwestycji, na podstawie którego rozpoczęliśmy postępowanie
przetargowe.  Startowały trzy firmy, oferty były bardzo zbliżone, najtańsza oferta wynosiła
64.000.000,00  zł.  netto.  Była  to  tańsza  oferta  od  poprzednio  rocznego  przetargu,  który
realizowaliśmy  o ponad 12.000.000,00 zł. i brakło nam pieniędzy na podpisanie umowy,
ponieważ budżet,  który spółka posiada w postaci kredytu, tj.  40.000.000,00 zł,  z lekkim
ogonkiem, w poprzednim roku był bardzo duży koszt wzrostu inflacji na wszelkiego rodzaju
usługi budowlane i w związku z powyższym Narodowy Fundusz przewidział rozwiązanie,
które  polegało  na  zwiększeniu  kosztów  RLM,  czyli  podniesienie  kapitału  kredytu  do
rynkowych  kosztów.  Koszt  RLM  w  momencie  podpisywania  umowy
w Narodowym Funduszu wynosił 1.500,00 złoty, a w dniu dzisiejszym wynosi 3.000,00 zł.
My aplikowaliśmy o zwiększenie kwoty pożyczki, abyśmy mogli doskoczyć do minimalnej
ceny,  która  została  w  przetargu  osiągnięta,  procedura  trwała  ponad  4  miesiące  i  po
zweryfikowaniu  kondycji  finansowej  spółki  przez  zarząd  i  instytucje  finansowe
w  Narodowym  Funduszu  otrzymaliśmy  odpowiedź  negatywną,  że  nie  zostanie  nam  ta
kwota  zwiększona  z  uwagi  na  pogarszającą  się  sytuację   spółki  i  niemożliwość
zrealizowania  tego  zadania  z  kredytu.  W  konsekwencji  w  marcu  unieważniliśmy
postępowanie  przetargowe,  w  tej  chwili  dzielimy  zadanie  na  etapy  wyodrębniając  dwa
kluczowe obszary.  Pierwszy obszar  to  jest  gospodarka  typowo osady ściekowa,  a  drugi
obszar to  jest  gospodarka osadowa i  ze wstępnych analiz wynika,  że powinniśmy mieć
możliwości finansowe i możliwości techniczne na wykonanie I etapu  z kredytu, po to, żeby
uniknąć płacenia kar i osiągnąć efekt finansowy. W tej chwili zadanie jest już podzielone na
etapie projektowym, PFU jest wyodrębnione na dwie części, kończymy prace nad umową
i myślę, że w okolicach Świąt Wielkiej Nocy będziemy jeszcze raz ogłaszać postępowanie
przetargowe  z  wyszczególnieniem  dwóch  etapów  zadania.  Te  etapy  są  uwarunkowane,
jeżeli dostaniemy środki zewnętrzne uruchamiamy drugi etap,  czyli gospodarkę osadową,
a  jeżeli  nie  otrzymamy środków zewnętrznych  robimy  I  etap  tego  zadania  i  będziemy
czekać co dalej przyniesie czas. Nie jest łatwą sprawą zarządzać spółką, gdzie ceny wody
i  ścieków  są  ustalane  na  zewnątrz.  W zeszłym  roku  podjęliśmy  próbę  polegającą  na
podwyższeniu stawek za wodę i ścieki,  Wody Polskie odniosły się jednak negatywnie do
naszej prośby, twierdząc, że skoro spółka jeszcze funkcjonuje, to jaki jest sens podnosić
wodę i ścieki, gdzie już mamy sygnał od Narodowego Funduszu, że jest coraz gorzej z roku
na rok, w dniu dzisiejszym  gdybyśmy mieli aplikować o środki, starać się o pożyczkę w tej
kwocie którą mamy przyznaną, czyli 40.000.000,00 zł. już byśmy tej pożyczki nie otrzymali
z  uwagi  na  tak  złe  wskaźniki  finansowe.  Mając  informacje,  które  pochodzą  z  Polski,
okazało  się,  że  Wody  Polskie   zaczynają  przegrywać  procesy  w  Sądach,  ponieważ
notorycznie działają na szkodę spółek wodociągowych, uginają się i zaczynają taryfy jednak
podnosić,  my  chcemy   również  wykorzystać  tą  sytuację  i  będziemy
w okolicach Świat Wielkiej Nocy składać nową taryfę uwzględniającą podwyżki, żebyśmy
nie upadali, tak jak się to dzieje, bo niestety równia pochyła jest nieubłagalna przy tych
cenach.  Mamy jedne  z  najniższych  cen  wody  i  ścieków w Polsce.  Średnia  cena  wody
i ścieków w naszym mieście to jest 8.60 zł., gdzie w Warszawie jest już 20 złoty, a koszty
energii, koszty pracownicze, podatki, wszystko idzie do góry i żeby przetrwać musimy się
z cenami dostosowywać do rynku. 



Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder – Panie Prezesie rozumiem, że to jest
pewien fragment Pańskiego wystąpienia,  jeszcze Pan radny pytał o ulicę Kolejową.

Prezes  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego  Szymon Nieć  –  Pan  Radny  pytał
o cenę zakupu ekogroszku – zakupiliśmy ekogorszek w cenie 1.100,00 zł. netto za tonę
z transportem na oczyszczalnię ścieków. 

Burmistrz Miasta Paweł Kalinowski – I jeszcze ul. Kolejowa.   

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Szymon Nieć –  Na razie nie mamy
pieniędzy.

Radny Stanisław Wróblewski – Ale uzgodnienia są już jakieś z PKP? 
 
Burmistrz  Miasta Paweł  Kalinowski  –  Tu chodzi  o  sięgacz,  to  nie  jest  droga wzdłuż
torów,  to  jest  jeden  z  tych  sięgaczy,  który  stanowi  naszą  własność.  Projekt  jest  już
opracowany, jest pozwolenie na budowę. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Szymon Nieć – Tak, ale czekamy na
środki, żeby móc to realizować.  

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Reder –  Jeśli  chodzi  o  działalność MPK to
wszystko Panie Prezesie?

Prezes  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego  Szymon  Nieć  –  Nie  lubię  się
rozgadywać, jeśli są jakieś pytania chętnie odpowiem.

Radny Stanisław Lewandowski –  Jeszcze na chwilę wrócę do oczyszczalni ścieków, bo
nie ukrywam, że bardzo zależy mi, żeby wreszcie ta modernizacja ruszyła pełną parą. Chcę
zapytać,  czy niezależnie  od tych perturbacji,  na  jakie  Pan napotyka,  czy aplikował  Pan
o dotację 100%  do Unii Europejskiej, czy są jakieś nadzieje na takie wpływy?

Prezes  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego  Szymon  Nieć  –  Tak,  cały  czas
kontrolujemy nabory unijne, które się w tej chwili pojawiają. Liczymy bardzo na program
FENIX, który jest ogłaszany od dobrych 3 lat, tylko on jest ciągle przesuwany, miał być
ogłoszony  w  lipcu  w  zeszłym  roku,  później  we  wrześniu,  potem  miał  być  ogłoszony
w grudniu,  finalnie  miał  być  ogłoszony  w  styczniu,  a   dzisiaj  wiemy  tyle,  że  zostały
opublikowane kryteria do tego programu, my te kryteria ściągnęliśmy, przyznaliśmy sobie
punkty w pewnej skali i punkty nas jak najbardziej klasyfikują do przynależności do tego
programu i będziemy aplikować. Nabory, które będą planowane, to w tej chwili jest lipiec,
chyba, że nie będzie znowu środków unijnych, to on będzie znowu przesunięty, więc, żeby
nie tracić czasu na program, który miał już od roku się pojawić, podjęliśmy decyzję, żeby
etapować inwestycje i już coś zacząć robić, bo niestety zegar tyka i generuje koszty.  

Radny Stanisław Lewandowski –  Raz, że zegar tyka i czas najwyższy zająć się tym, a po
drugie jesteśmy już zniecierpliwieni. Mam jeszcze drugie pytanie, bo dość niepokojąco Pan
powiedział o stawkach za wodę i ścieki, taka sytuacja do normalnych nie należy, ponieważ



w  prostej  linii  prowadzi  Pana  do  bankructwa,  a  więc  jeżeli  to  się  nie  ureguluje,  nie
unormuje, to jak Pan widzi przyszłość spółki MPK?

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Szymon Nieć – Ja w tej chwili jeżeli
dostanę odmowę z Wód Polskich, to będę się procesował, bo Wody Polskie chcą, żebym
złożył oświadczenie, że taryfa została sporządzona w sposób rzetelny i nie budzi zagrożeń
dla kondycji  finansowej.  Jeżeli  ja  składam taryfę  i  przedstawiam tam  swoje  koszty,  to
akceptując tą taryfę później, to biorę całą odpowiedzialność na siebie. Jeśli te stawki nie są
na akceptowalnym poziomie, czyli na jakimś plusie lub zerze, to poświadczam nieprawdę,
nie mogę się na to zgodzić, doprowadzać umyślnie do minusa w spółce. Ten rok nie był taki
tragiczny, jeżeli chodzi o finanse, udało nam się wygenerować zysk na poziomie 100.000,00
zł.,  ale  było  to  spowodowane  naszą  notoryczną  kontrolą  firm  produkujących  żywność,
produkujących  urządzenia  galwanizacyjne,  które  notorycznie  przekraczały  ilości
dopuszczalnych  ładunków w ściekach, zostały naliczone kary dla przedsiębiorstw i dzięki
tym karom wyszliśmy na plusie, gdyby tego nie było mielibyśmy około 300.000,00 zł na
minusie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski - Miałbym pytanie odnośnie
nowego wniosku o podwyżkę taryf na wodę i ścieki, które ma Pan niedługo złożyć. Mniej
więcej już ma Pan orientację na jakiej byłyby wysokości?

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Szymon Nieć – 20 %.                

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski -  Mówimy o średniej?

Prezes  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego  Szymon  Nieć  –  Musi  to  być
w  pierwszym roku wprowadzone, plus kolejne lata chociaż o tą inflację należałoby te ceny
podnieść. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski -   Ile Wody Polskie mają na
rozpatrzenie takiego wniosku? 

Prezes  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego  Szymon  Nieć  –  Z  reguły  Wody
Polskie  odpowiadają  po  miesiącu.  Z  doświadczenia  wiem,  że  to  jest  litania  pytań
i  odpowiedzi   dlaczego tak,  a  nie  inaczej,  trzeba się  mocno tłumaczyć z  tego.  Ogólnie
proces taryfowy do trzech, czterech miesięcy trwa.  

2) Informacja Prezesa Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Gostyninie
Spółka z o.o. o realizacji zadań statutowych w roku 2022,

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Szymon  Nieć –  Przedstawił
informację o realizacji zadań statutowych w roku 2022 – treść informacji stanowi załącznik
do protokołu  w wersji papierowej.  

Radny Stanisław Lewandowski – Panie Prezesie o inwestycje nie pytam, bo powiedział
Pan właściwie wszystko, znając Pana wiem, że gdyby były możliwości inwestycje by dalej
były kontynuowane, ale chciałbym, żeby Pan obiektywnie powiedział o jakości węgla, jaką
ma kaloryczność, siarkę i popiół?  



Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Szymon  Nieć – Węgiel, który
kupujemy jest kupowany w klasach 22-23 tysiące MJ, siarka jest  poniżej 0,6% i popiół
w zależności od kierunku pochodzenia – jeżeli jest to Kazachstan to jest poniżej 10%, jeżeli
jest to Kolumbia to około 14%, wilgoć na poziomie 12-14.    

Radny Stanisław Lewandowski – I ten węgiel ma Pan aktualnie u siebie?

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Szymon  Nieć – Takim węglem
palę.  Przestrzegamy  parametrów,  mamy  u  siebie  swoje  laboratorium,  każdą  dostawę
badamy  na  własne  potrzeby.  Mamy  zapisy  umowne  jeśli  paliwo  nie  spełnia  swoich
parametrów, to dostawca ma naliczane kary i mocno tego pilnujemy, są to za duże ilości, za
duże sumy, żeby sobie koło tego obojętnie przechodzić. 

Radny Stanisław Lewandowski –  Mówiąc krótko jakość węgla jest dobra. A czy ma Pan
jakiś sposób wyjścia z tego bądź co bądź dużego długu?

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Szymon  Nieć –  Chciałbym
kupować węgiel po 200 złoty, wtedy bardzo szybko wyjdę z długu. Spółka całe szczęście
nie  ma  do  dzisiaj  długów,  my  jesteśmy jako  jedna  z  nielicznych  spółek  w Polsce  bez
kredytów. Poradziliśmy sobie  sami, własnymi siłami, dzięki temu, że przez lata zostało
poczynione  szereg  inwestycji,  które  wygenerowały  nam  trochę  zysku  i  ten  zysk
trzymaliśmy  na  kontach  w  gotówce  i  dzięki  temu  przetrwaliśmy,  bo  tak  jak  słucham
kolegów,  którzy mają podobne problemy w branży,  to  wszyscy są  na kredytach i  to  są
kredyty na poziomie 7, 10, 15 milionów, tylko i wyłącznie na to, żeby bieżącą  działalność
spiąć.    

Radny Stanisław Lewandowski –   Poza tym wiem, że Pan ma tam dobrze uformowany
skład pracowników, którzy są fachowcami z tej wyższej półki i szkoda by było to zmienić
na nowe. 

Prezes  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Energetyki  Cieplnej  Szymon   Nieć  –  Sam,
wszystkiego  nie  zrobię,  nie  da  się,  musi  być  zespół,  który  naprawdę  pilnuje  procesów
i  pilnuje swojej roboty i tak to funkcjonuje.    

3) Informacja  Prezesa  Przedsiębiorstwa  Oczyszczania  Miasta
w Gostyninie Spółka z o.o. o realizacji zadań statutowych w roku 2022,

Prezes  Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska - Przedstawiła
informację o realizacji zadań statutowych w roku 2022 – treść informacji stanowi załącznik
do protokołu  w wersji papierowej.  

Radny Stanisław Lewandowski – Zacznę od tego niewielkiego zysku,  dobrze, że jest na
plusie, natomiast chciałem o czymś innym – bo cały czas toczymy batalię o to, że nie są
śmieci segregowane, nie są tak jak przewidują procedury, a jednak różnica w cenie między
niesegregowanymi, a segregowanymi jest i to duża. Natomiast Państwo widzą jak odbierają
śmieci, że jednak jest dalej to samo, znak czasu jest taki, że czy nam się  podoba, czy nie
musimy segregować i chciałbym, żeby Pani położyła większy nacisk na to, żeby wszyscy



zarządcy, myślę, że Pani im to uzmysłowi, że cena może ulec zmianie jako niesegregowane,
a  to  kosztuje,  myślę,  że  dobrze  by  było,  żeby  to  jakoś,  może  w  formie  wizualnej
oplakatować  wiaty,  żeby  każdy  idący  przynajmniej  się  zastanowił  jak  niesie,  że  może
jednak będę segregował. Dobrze by było, żeby Pani przeprowadziła taką akcję edukacyjną,
bo prędzej, czy później będziemy płacili o wiele więcej, czy będzie nam się podobało, czy
nie, a już na poprzedniej sesji, żeśmy się umawiali.  

Prezes   Przedsiębiorstwa  Oczyszczania  Miasta  Agnieszka  Korytkowska  –  Teraz  ta
prośba powinna być bardziej skierowana do firmy PreZero Płocka Gospodarka Komunalna,
która obiera odpady od mieszkańców.              

Radny Stanisław Lewandowski – Dobrze, ale poprzez Panią, użyjemy Pani reklam. 

Prezes  Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska – Te zyski są na
tyle nikłe.

Radny Stanisław Lewandowski –  Ale są, nie jest Pani pod kreską, to jest bardzo ważne.
To jest taki mój apel gorący, żeby jednak coś zrobić, żeby zmienić.

Prezes   Przedsiębiorstwa  Oczyszczania  Miasta  Agnieszka  Korytkowska  –   Dobrze,
oczywiście.    

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski –  Pani Prezes ja mam takie
pytanie,  kwintesencja  tego  co  się  wydarzyło  w  ubiegłym  roku,  przetarg  przegrany  do
którego Państwo przygotowywaliście się i to też dzięki naszej pomocy, nie udało się, nie
jesteście już podwykonawcą PreZero,  czyli  firmy, która wygrała i  moje pytanie jest  co
dalej, jak Pani widzi tą działalność spółki, na rok jest?

Prezes  Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska –  Tak na rok
jest.  Tak jak powiedziałam,  podejmowane są  działania,  które  mają  na  celu rozszerzenie
działalności,  prowadzone  są  rozmowy w celu  nawiązania  współpracy,  w  celu  realizacji
zadań poza Gostyninem, aczkolwiek celem naszej spółki jest to,  żeby  Gostynin stał się
obszarem głównego naszego działania i funkcjonowania i żeby to był proces zamknięty. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski –  Wspominała Pani Prezes
o  próbach  nawiązania  współpracy  z  innymi  podmiotami,  nie  pytam konkretnie  o  kogo
chodzi, tylko czy te rozmowy są obiecujące, perspektywiczne?

Prezes  Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska –   Niektóre
tak, niektóre może nie, aczkolwiek liczę na to, że wreszcie uda nam się podpisać umowę
i  wygenerować odpowiedniego rodzaju przychody, żeby zabezpieczyć sytuację finansową
na ten rok. Na tą chwilę  spółka nie  przynosi zysków, zostało zredukowane zatrudnienie
oczywiście i jest adekwatne do realizowanych zadań, liczę i wierzę w to, że uda nam się
wybrnąć  z  tego,  myślę,  ze  tutaj  jak  najbardziej  pomoc  Urzędu  jest  nam potrzebna  we
wszystkich procesach, które zachodzą. 



Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski –   Ostatnie pytanie – główna
działalność spółki nie jest teraz prowadzona, albo w ograniczonym zakresie, czy jakieś inne
pole do działania z którego byłyby jakieś dochody?

Prezes  Miejskiego Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska –
To już są naprawdę informacje szczegółowe, zapraszam do mnie na rozmowę.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski –   Rozumiem, czy są jakieś
widoki?

Prezes  Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska –   Na pewno
są, aczkolwiek dla dobra spółki wolałabym nie wynikać w szczegóły. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski –   Oczywiście. Nie, to nie
było moim celem. 

Radny Czesław Jaśkiewicz – Takie ogólne pytanie, jak dopingować naszych mieszkańców
do segregacji śmieci?

Prezes  Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska –    To jest
bardzo ciężki temat i trudny. 

Radny Czesław Jaśkiewicz – Jak rozliczać mieszkańców indywidulanie,  jak prowadzić
rozliczenie?

Prezes  Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska –  To jest raczej
niemożliwe, bo ustawa przewiduje, że od mieszkańca należy odebrać każdą ilość odpadów,
każdego rodzaju  i  każdą  ilość  należy  odebrać  i  nie  ma  tutaj  ograniczeń,  także  tak  jest
skonstruowana ustawa i w tej chwili nie jesteśmy w stanie nikomu zabronić wystawić 20
worków odpadów, czy jednego, każdy według swoich potrzeb i to jest indywidulana sprawa
mieszkańca.     

Radny  Czesław  Jaśkiewicz –  Że  np.  mieszkańcy  spółdzielni  deklarowali,  składali
deklaracje ile  osób w rodzinie i  jak to  wyegzekwować jeśli  tych mieszkańców w danej
rodzinie mieszka więcej. 

Prezes  Miejskiego Przedsiębiorstwa Oczyszczania Miasta Agnieszka Korytkowska –
To już od uczciwości zależy. 

4) Informacja Burmistrza Miasta o realizacji zadań z zakresu budowy i modernizacji
dróg gminnych (ulice, drogi rowerowe, chodniki, parkingi) w roku 2022.

Naczelnik  Wydziału  ds.  Dróg  Waldemar  Banasiak  –  Przedstawił  informację  Miasta
o realizacji zadań z zakresu budowy i modernizacji dróg gminnych (ulice, drogi rowerowe,
chodniki, parkingi) w roku 2022 – treść informacji stanowi załącznik do protokołu w wersji
papierowej. 
 
Radni nie zgłaszali uwag i pytań do przedstawionej informacji.



Do punktu 5 

Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta
Gostynina na lata 2022-2025” za 2022 rok.

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta
Gostynina  na  lata  2022-2025”  za  2022 rok  –  treść  sprawozdania  stanowi  załącznik  do
protokołu w wersji papierowej.  

Komisja Spraw Obywatelskich Zdrowia i Pomocy Społecznej – sprawozdanie przyjęła. 

Radny Stanisław Lewandowski –  Ja tylko krótko się odniosę  na wstępie do dzieci ze
szkół.  To  są  właśnie  opłakane  skutki  lockdown,  zamykania  szkół,  izolowania  ludzi
zdrowych  w  domach  i  teraz  właśnie  zbieramy  to  żniwo.  Mam  kilka  pytań  –  chcę  to
podzielić na 3 odsłony – odsłona pierwsza, jakim Pani dysponuje budżetem  i jak został ten
budżet podzielony, skąd dokładnie pochodzi?

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska – To
są środki pozyskane z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oraz tzw.
małpki.

Radny Stanisław Lewandowski – Nie ma tam żadnych dotacji?

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska – Te,
które środki my otrzymujemy?

Radny Stanisław Lewandowski – Inne?

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska – Nie. 

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
W ubiegłym roku to była kwota 683.886,04 zł. 

Radny Stanisław Lewandowski – Teraz proszę to procentowo podzielić na podmioty.

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska –   To
musiałabym opowiedzieć każdy program  profilaktyczny ile kosztował.       

Radny Stanisław Lewandowski – To prosimy.

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Macie to wszystko Państwo na piśmie, ale dobrze. 



Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska
przedstawiła kwoty poszczególnych Programów z 2022  roku – kwoty stanowią załącznik do
protokołu w wersji papierowej. 

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Wynagrodzenia członków Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, to
muszę uzupełnić, bo tej kwoty nie mam.  

Radny Stanisław Lewandowski – Dobrze, tutaj pewnie będzie pokaźna kwota. 

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska –  Nie
powiem teraz, niestety przeoczyłam to.

Radny Stanisław Lewandowski –  Teraz przejdziemy do odsłony drugiej - chciałbym się
dowiedzieć, jakie są kryteria przy przyznawaniu grantów, zacznę od tej największej pozycji
200.000,00 zł., jakie są kryteria, jaka komisja o tym decyduje, w pozostałych może Pani
pokrótce też powie, bo jak wiadomo sprawa kina, sprawa Bartka, to jest oczywiste, więc
może odniosę się do Punktu Przebudzenie?

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Komisja jest wybierana przez Burmistrza Miasta Gostynina.

Radny Stanisław Lewandowski –  Składa się z ilu osób?

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Czterech osób, w zależności od danego roku, w ubiegłym roku były 4 osoby i kryteriami
były między innymi realizacje programów rekomendowanych i  kto będzie  realizował  te
programy, czyli kwalifikacje osób realizujących.   

Radny Stanisław Lewandowski –   Odsłona trzecia, chciałbym wiedzieć, czy robiła Pani
rozeznanie na rynku w poszukiwaniu tańszego kontrahenta, np. taki jak Przystań Życia, to
jest  stowarzyszenie,  ja  wiem,  że  stowarzyszenie  nie  może  z  tego  korzystać,  ale  może
napisać programy i może przystąpić.   

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Każdy może  wziąć udział. 

Radny  Stanisław  Lewandowski  –  Tak,  z  tym,  że  pewnie  ludzie  mają  dobrą  wiedzę
w tym co robią, natomiast od strony prawnej niekoniecznie. Czy próbowała Pani nawiązać
kontakt z tym Stowarzyszeniem Przystań Życia?

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Nie.

Radny Stanisław Lewandowski –  Szkoda, bo z tego co mi wiadomo, to nie jest żadną
tajemnicą mają ogromne osiągnięcia, jeżeli chodzi o wyciąganie z tego paskudnego nałogu,
jakim jest alkohol, czy narkotyki, narkotyki to umownie, a warto by było bo, koszty byłyby



inne.   Teraz następne pytanie w tej samej odsłonie, czy szukała Pani jakiś innych opcji,
które by potaniły i jeżeli np. zostaje nadwyżka, to co Pani wtedy z tą nadwyżką robi?

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Nadwyżka przechodzi na rok następny.

Radny Stanisław Lewandowski – Czy jakieś inne opcje Pani rozpatrywała?

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Jeżeli  jest  ogłoszony  konkurs,  to  wtedy  bierzemy  pod  uwagę  te  oferty,  które  do  nas
spływają. 

Radny Stanisław Lewandowski –  Ale to Pani sobie upraszcza zadanie, a ja pytam, czy
Pani?

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska –  To
są zasady, które są określone w ustawie.

Radny Stanisław Lewandowski –  Czyli jak zwykle ustawa decyduje, czyli w ten sposób
nie wyręczamy oddziału, który jest na Zalesiu, bo trochę dalej jest w Stworkach, oni mają
tam profesjonalną bazę, obsługę  i czy nie lepiej byłoby tam się dołożyć i korzystać?

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Dokładamy  również  tam.  Bardzo  dużo  osób  wychodzących  z  oddziału  potrzebuje
dodatkowego  wsparcia,  oni  po  pobycie  na  oddziale  wychodząc  do  realnego  życia  nie
potrafią  bardzo często  sobie  poradzić,  w związku z  powyższym korzystają  z  tego typu
działań.

Radny Stanisław Lewandowski –  Nie potrafią, czy nie chcą?

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska – A to
jest indywidulane pytanie. 

Radny Stanisław Lewandowski – Więc właśnie, bo wie Pani mówimy o dużych kwotach,
bo to już jest rzeczywiście duża kwota i z roku na rok przybywa. O efekty już nie będę
pytał, bo one są powszechnie znane, ja wiem, że tego nie da ująć fizycznie, ale z tego co ja
wiem, miałem akurat przyjemność rozmawiać z Panem z Przystani Życia i się okazuje, że
on  autentycznie  wyciągnął  ludzi,  którzy  definitywnie  zaprzestali  pić.  Generalnie  to  ja
w Gostyninie znam dwie, przepraszam, już nie dwie, a jedną osobę, bo jedna osoba zmieniła
byt  ziemski  na  pozaziemski,  wobec  tego  ten  już  definitywnie,  a  więc  jeden  człowiek
aktualnie, który wyszedł i nie pije, uwaga 18 lat.

(przybyła Radna Anna Florczak…)

Burmistrz Miasta Paweł Kalinowski – Panie Radny jest organizowany konkurs, wszyscy
mają prawo przystąpić do tego konkursu,  oczywiście muszą spełniać określone kryteria,
które są narzucone przez ustawę, przez Państwową Agencję Rozwiązywania Problemów



Alkoholowych,  więc  to  nie  jest  tak,  że  Pani  Naczelnik ma za  zadanie  kontaktować się
z  różnymi  organizacjami,  jest  to  publicznie  ogłoszone,  każda  organizacja,  która  spełnia
kryteria, a informuję, że nie są to jakieś wyśrubowane kryteria, są to kryteria ogólnopolskie,
może przystąpić do takiego programu, składając swój program,  każdy chętny, kto się czuje
na siłach, kto ma kwalifikacje może taki program złożyć. Więc tutaj raczej pytanie dlaczego
niektóre instytucje, stowarzyszenia itd. nie składają takich programów, które mogłyby być
realizowane.  Jest  to  konkurs,  jest  powołana  komisja  przeze  mnie,  która  potem  ocenia
wszystkie oferty, łącznie z Zespołem prawnym i wtedy jest oferta wybierana. W zeszłym
roku była jedna oferta jeżeli dobrze pamiętam i to właśnie było Przebudzenie, nikt inny nie
złożył, nikt nie został odrzucony z tego konkursu, bo była tylko jedna oferta, więc tutaj tak
to wszystko wygląda,  jest  to  wszystko przejrzyste i  mówię raz  jeszcze,  wszyscy którzy
spełniają kryteria mogą w ty  konkursie uczestniczyć, konkurs jest otwarty dla wszystkich.

Radny  Stanisław  Lewandowski  –    To  ja  już  Panu  odpowiadam,  że  tak  powinno  to
wyglądać jak Pan mówi.

Burmistrz Miasta Paweł Kalinowski – I tak jest.

Radny Stanisław Lewandowski –   Natomiast ja bym jednak był skłonny, żeby rozeznać
rynek,  bo  te  stowarzyszenia  nie  są  wyrobione  pod  względem  prawnym   i  może
z  nieśmiałości,  czy  z  jakiejś  niewiedzy  nie  chcą  wystartować,  ale  osiągniecia  mają
imponujące i trzymamy się tego,  więc mamy potanić?  

Burmistrz  Miasta  Paweł  Kalinowski  –  Ale  nikt  nie  kwestionuje   osiągnięć,  mamy
polepszyć. 

 
Radny Stanisław Lewandowski –    Ale gdzie polepszamy, w którym miejscu? 

Burmistrz  Miasta  Paweł  Kalinowski  –  Wykształceni,  certyfikowani  terapeuci,  którzy
prowadzą terapię  są  tutaj  zatrudnieni  i  mają  swoje  duże  sukcesy.  Ja   w przeszłości  też
pracowałem jako terapeuta  uzależnień.  Na  terenie  Gostynina  jest  kilkunastu  terapeutów
certyfikowanych  ze  specjalizacji  psychoterapii  uzależnień,  więc  to  jest  naprawdę  ten
najwyższy poziom, jeżeli chodzi o wykształcenie i mają również olbrzymie doświadczenie
z wyciągania osób z nałogu, niektórzy nie piją już ponad 30 lat.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder -  Wydaje mi się, że trochę odeszliśmy
od tematu, wydaje mi się Panie radny, że najprościej będzie jak Pan poinformuje zarząd
tego stowarzyszenia, które Pan wymienił, że można przystąpić do konkursu, pewnie wtedy
jeżeli przystąpią, ich oferta będzie na pewno rozpatrzona.  

Radna  Renata  Śniecikowska  -   Ja  pytałam  o  skuteczność  tych  programów,  głównie
profilaktycznych  na komisji i brakuje mi takiej oceny  tej skuteczności, nie mówię tutaj
o leczeniu alkoholizmu, bo nie można tego tak ocenić,  natomiast  jest  kilka podmiotów,
które realizują  programy profilaktyczne w szkołach dla młodzież i dla dzieci, bo tam są
dedykowane  nawet  dla  dzieci  w  wieku  przedszkolnym,  programy  dla  uczniów  szkół



podstawowych, programy dla uczniów klas VI,VII, VIII, programy dla szkół średnich i to
się  równo  torowo  dzieje,  to  znaczy  w  tym  samym  roku  wszystkie  te  programy  są
realizowane, Pani Renata Brzezińska na komisji mówiła o  programie, który ona realizuje
przez  3  lata  i  mnie  brakuje,  nie  wiem  jakie  są  kryteria  oceny  skuteczności  takiego
postępowania profilaktycznego, ale rozumiem, że Ci Państwo, którzy te programy realizują,
pracują według jakiś metod, opracowanych przez psychologów, pedagogów i każda metoda
myślę, jako metoda w pewnym sensie leczenia, profilaktyki, czy leczenia, ma opracowane
chyba kryteria, które oceniają skuteczność tej metody i czy Ci Państwo, którzy to przez trzy
lata prowadzą są w stanie powiedzieć, czy oni tą skuteczność osiągają, chodzi mi o to, że
nie wiem,  czy to jest skuteczność mierzona tym, że np. po 3 latach te dzieci, czy młodzież,
która uczestniczy w jednym roku w tym samym programie, w drugim roku w tym samym
programie, bo raz jako dziecko klasy VI, drugi raz jako dziecko klasy VII, potem z klasy
VIII na ile te programy powodują, że ono zmienia swoje nastawienie do życia, to wszystko
co ma zmienić realizując ten program? O taką skuteczność mi chodzi, a jeżeli nie jest to
taka skuteczność, jaka jest przewidywana dla danego programu, to nie wiem dlaczego, czy
analizują też dlaczego, być może tak jest, ale chciałabym to wiedzieć, realizowanie tych
samych programów co roku – jaką ono ma dać korzyść, poza tym, że ten program jest
realizowany,  bo  jest  to  istotna  dziedzina,  sami  się  Państwo  zgadzają,  że  jakość  życia
ludzkiego, czy samo życie ludzkie zależy do tego jak człowiek używa używek,  czy używa,
czy  nie  używa,  czy  pije,  czy  bije,  czy  się  zapija.  Więc  takich  kryteriów  oceny  bym
oczekiwała.  Nie  specjalnie  myślę,  tego Przebudzenia  bym się  czepiała,  bo  uważam,  że
instytucja, która oferuje program pomocy, że rodzina może się zgłosić, uzależniony może
się  zgłosić  na  każdym  etapie  swojego  uzależnienia,  czy  wychodzenia  ze  swojego
uzależnienia, powinno być zarówno jako terapia, profilaktyka, wspomaganie itd. Kilka jest
podmiotów, które co roku realizują ten sam program, czy musi ich być tyle, czy mogą być
dedykowane do mniejszej ilości dzieci z rozpoznaniem, czy te dzieci tego potrzebują, bo są
rodziny  w  których  dzieci  nie  wejdą  w  uzależnienia,  czy  same  dzieci  nie  wejdą
w uzależnienie,  może potrzeba by było  wyodrębnić te dzieci  z rodzin,  które mają taką
potrzebę i  im więcej  w ramach tego programu poświęcić  czasu – mówię,  ja  nie  wiem,
natomiast  brakuje mi jakby tej  oceny.  Pewnie Pani na to nie odpowie,  bo takie analizy
pewnie powinny robić osoby, które się tym zajmują, bo tak jak ja leczę, to też są choroby
przewlekłe, których ja nie wyleczę, ale mam  kryteria, że jest poprawa, która powinna być, a
jeżeli nie jest, to się zastanawiam dlaczego nie jest, może pacjent leków nie łyka. Tak samo
tutaj, może to jest dedykowane dla dzieci, które nigdy nie wejdą w uzależnienia, a te które
chodzą w ogóle nie przychodzą, bo mają inny pogląd na to jak żyć. 

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Wczoraj mieliśmy spotkanie Komisji Rewizyjnej w Punkcie Przebudzenie i  Pani Renata
mówiła nam, że metoda zdartej płyty jest bardzo dobrą metodą, na zasadzie powtarzalności.
Powtórzymy jedno zdanie dzisiaj, ale ono może do kogoś nie dotrzeć, dlatego będziemy je
powtarzali następnego roku, kolejnego roku i być może ono w pewnym momencie dotrze.
Myślę,  że  bardzo  dobrą  rekomendacją  i  oceną  efektywności  tych  programów
profilaktycznych,  które  my  realizujemy  jest  zdanie  pedagogów  szkolnych,  które  mi
powiedziały,  że  one  życzą  sobie,  żeby  te  programy były  co  roku realizowane  w takim
zakresie jak dotychczas, albo i więcej.



Radna Renata Śniecikowska -  Widzą efekty jakieś, czy uważają, że powinno tak być?
Widzą efekty wymierne,  że np.  mniej  dzieci  zażywa narkotyki,   mniej  dzieci  przejawia
agresją? 

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska –  No
gdyby nie widziały takich efektów, to by nie prosiły, myślę, że na tej zasadzie, ale ja nie
znam konkretnych liczb, nie umiem Pani teraz odpowiedzieć.

Radna Renata Śniecikowska -   To taka moja uwaga.

Radny Stanisław Wróblewski – Proszę Państwa, żeby poprzeć, to co przed chwilą mówiła
Pani  Doktor,  zdarta  płyta  chyba  nie  do  końca  się  sprawdza,  bo  jak  tu  jest  napisane
w sprawozdaniu program był realizowany we wszystkich szkołach średnich, tak ostatnio
został tylko w jednej ze szkół, a więc ta atrakcyjność jakoś tak wygasała, poza tym w tej
szkole realizowano program w 24 oddziałach, średnio na odział 15 osób, a więc połowa
klasy przychodziła na te zajęcia, kto to przychodził, czy właśnie, tak jak Pani Radna przed
chwilą  mówiła  –  osoby  grzeczne  i  takie  którym  wypada  przyjść,  czy  osoby,  te  które
faktycznie powinny uczestniczyć, sądzę, że to jest ta pierwsza opcja. Poza tym jeszcze jedna
uwaga, to co Pan Radny mówił – finanse, one trochę nas kują w oczy, próbowałem niektóre
rzeczy przeliczyć sobie tutaj, jeśli jeden z projektów, warsztaty profilaktyki  stresu trwa 35
spotkań od 1 do 3 godzin licząc średnio dwie godziny, to dzieląc kwotę, którą wydatkowano
na to za jedno spotkanie, załóżmy dwu godzinne płacimy ponad 570 złoty – to są kwoty
znaczące, czy my mamy wpływ na kwoty końcowe, czy możemy te kwoty negocjować
z oferentem, czy ktoś sobie wystawia 570 złoty i my płacimy za te szkolenia. Ten obszar
finasowania,  to  w  wielu  momentach  są  to  kwoty   zaskakująco  wysokie  jak  na  nasze
dzisiejsze sytuacje. Zastanawia to bardzo.    

Naczelnik Wydziału Promocji Miasta i Ochrony Zdrowia Magdalena Świderska –  Ja
kończąc  całą  dyskusję,  ponieważ  wczoraj  właśnie  na  Komisji  Rewizyjnej  padła  taka
propozycja ze strony Pani Renaty Brzezińskiej – Strzeleckiej, która powiedziała, że część
tych pacjentów jest gotowa do tego, żeby spotkać się z Państwem, żeby powiedzieć w jaki
sposób  oni  widzą  to  wychodzenie  z  nałogów,  w  jaki  sposób  te  programy,  które  my
realizujemy są dla nich atrakcyjne i ona chciałby takie spotkanie zorganizować. Jest już
ustalona  data  na  20  kwietnia  na  godzinę  17:30  i  prosiła  Pani  Renata,  żeby  przekazać
Państwu  to  zaproszenie,  oczywiście  zostanie  ono  listownie  do  wszystkich  Państwa
wystosowane,  ale  ja  już  w  tym  momencie  przekazuję  -  20  kwietnia  godzina  17:30
w Przebudzeniu, być może pewne kwestie będziecie mieli wtedy Państwo wyjaśnione.   

Radny Czesław Jaśkiewicz – Chciałem zapytać się dokładnie o Świetlicę Bartek, bo Pani
Brzezińska na komisji powiedziała, że do tej świetlicy oddelegowanych jest, czy przychodzi
dwoje  psychologów.  Tam jest  nieduża  grupa  dzieci,  tak  mi  się  wydaje  i  jest  też  jakaś
opiekunka,  dwie,  które  przygotowują  dzieci  do  odrobienia  lekcji,  uczą  czytać,  pisać,  ja
znam taką, która zdobyła duże zaufanie, te dzieci nawet będąc w domu dzwoniły do niej,
jak była jakaś nietypowa sytuacja w domu, alkohol i ona musiała  zaradzić i teraz co Ci
psychologowie,  jak  spotykają  się  parę  razy  jakie  mają  zaufanie  w  stosunku  do  dzieci,
znaczy te dzieci do tych Pań, czy Panów, żeby mogły się odkryć?



Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Sprostuję  tylko,  w  Bratku  jest  tylko  jedna  Pani  psycholog  i  ta  Pani  psycholog pracuje
z dziećmi już drugi rok, jest  wykształconą osobą, takiego wykształcenia jak mają Panie
opiekunki  –  one  nie  wszystko  zauważają,  one  nie  wszystko  potrafią  przeanalizować,
dostrzec, nie potrafią sobie z niektórymi problemami poradzić. W związku z powyższym
Pani  psycholog,  która  jest  zatrudniona  właśnie  dla  tych  dzieci  ona  wspiera  ich  pracę,
koryguje  czasami  i  jednocześnie  między  innymi  w  bezpośrednim  kontakcie  z  dziećmi
dodatkową pomoc niesie tym dzieciom, a naprawdę tę pomoc trzeba tym dzieciom nieść.
Także zaufanie już ta Pani zdobyła i myślę, że innej Pani oni by nie chcieli.     
        
Radny Czesław Jaśkiewicz – A chciałem zapytać o Punk Przebudzenie – ja tam z 5 razy
zaglądałem i  akurat  takie sytuacje się zdarzały, że przez 3 wizyty nikogo tam nie było,
pacjentów jak mogę tak określić, była raz Pani Brzezińska, to był ktoś u niej, a jeszcze raz
z Panią Brzezińską, też tam nikogo nie było, raczej ktoś tam wyszedł, ale to nie był pacjent.
Jest 295 osób, 85 osób skończyło tzw. warsztaty i o tej skuteczności, jaka ta skuteczność
jest, ja akurat może byłem w takich momentach, kiedy tam rzeczywiście nikogo nie było,
ale tam mówi się o godzinach, raczej nie powinno się zdarzyć, żeby nikogo nie było, jest
sala po lewo i po prawo, w którejś ktoś powinien być, nigdy nie było dwóch psychologów,
to znaczy czterech,  ja widziałem po jednym.

Naczelnik  Wydziału  Promocji  Miasta  i  Ochrony  Zdrowia  Magdalena  Świderska  –
Myślę, że odpowiedź na Pana pytanie będzie po spotkaniu 20 kwietnia o godzinie 17:30,
gdzie bezpośrednio będzie Pan mógł zapytać i realizatora i osoby, które chodziły tam na
terapię. Ja będę tylko osobą pośredniczącą, przekazującą i chyba nie do końca będzie Pan
usatysfakcjonowany moją odpowiedzią.  

Radny Czesław Jaśkiewicz –  Ja bym proponował, żeby cześć tych pieniędzy, które idą na
psychologów,  na tzw.  sekcje  przeznaczyć na konkretne rzeczy,  na  jakieś  zimowiska dla
dzieci,  tak jak w Bartku na przykład, więcej by zyskały gdyby pojechały na zimowiska
i nauczyły się jeździć na nartach, czuły się dostrzeżone, nie wykluczone, to by było lepsze.  

Radny Bogdan Ozimek -  Na wczorajszej Komisji Rewizyjnej, która się właśnie  odbyła
w ośrodku, nie pamiętam, czy to było pytanie o skuteczność leczenia, czy Pani sama do tego
tematu podeszła, to odpowiedziała jednoznacznie, że nie ma możliwości odpowiedzenia na
to pytanie, stwierdzenie ilości i możliwości leczenia, to będzie nagrane na pewno, chociaż
to  jakby  wykracza  poza  Komisję  Rewizyjną,  bo  komisja  ma  badać  dokumenty,  ale
większość pytań i rozmów wykraczała poza naszą kompetencję, ale ta odpowiedź tam była.
Ja mam taką propozycję, żeby oczywiście skrócić maksymalnie ten nasz protokół, mówię to
do Pani Julity, ale tą odpowiedź można by tam zaczerpnąć, bo byłby za długi ten protokół.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder –  Proszę Państwa nie to, że chciałbym
dyskusję  podsumowywać,  ale  też  pamiętajmy,  że  mówimy  o  sprawozdaniu,  które  jest
efektem programu, który sami przyjęliśmy. Więc tutaj padły pewne propozycje, Pan radny
mówi  o  jakiejś  innej  formie  zupełnie,  to  pewnie  wszystko  jest  możliwie  do
przeanalizowania, ale tak mi się wydaje na przyszłość. Pani radna Renata Śniecikowska
mówiła  o tym,  żeby wzmóc komponent  jak gdyby oceny działalności  tych  programów,
wydaje mi się, że to może też jest przyczynek do tego, żeby ewentualnie w tej procedurze



konkursowej  uwzględnić  takie  zapisy,  że  oto  ktoś  musi   pokazać  jakąś  ewaluację  tego
programu, także na przyszłość pewnie to trzeba przyjąć, natomiast moja generalna uwaga
jest  taka,  że  oceniamy  to,  co  sami  trochę  żeśmy  uchwalili  w  postaci  tego  programu,
przypominam, że ten program jest programem teraz wieloletnim, nie jest już to program
roczny. 

Za  przyjęciem  sprawozdania  z  realizacji  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta
Gostynina na lata 2022-2025” za 2022 rok głosowano następująco:

Za -  11:  Bryłka Katarzyna,  Chojecka -  Dinić  Emilia,  Florczak Anna,  Majchrzak Anna,
Majchrzak  Tadeusz,  Ozimek  Bogdan,  Raciborski  Grzegorz,  Reder  Andrzej,  Szulczewski
Arkadiusz, Śniecikowska Renata, Wysokińska Anna. 

Przeciw – 2:  Lewandowski Stanisław, Wróblewski Stanisław.

Wstrzymało się – 2: Jaśkiewicz Czesław, Pieniążek Urszula.  

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder – Ogłaszam 15 minut przerwy.

(po przerwie…) 
                

Do punktu 6 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok. 
                                
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Renata Zagórska – Przedstawiał
sprawozdanie  z  realizacji  zadań  z  zakresu  wspierania  rodziny  za  2022  rok –  treść
sprawozdania stanowi złącznik do protokołu w wersji papierowej. 

Radny Stanisław Lewandowski – Poraziła mnie Pani liczbą dzieci w pieczy zastępczej, ale
to  są  fakty,  które  są  nieubłagane,  Pani  mi  powie,  bo  nic  gorszego nie  może  się  chyba
zdarzyć  dziecku,  jak wylądować gdzie indziej,  poza rodziną,  jak Ci rodzice  muszą się
„starać” , żeby aż te dzieci trafiały do pieczy zastępczej? 
   
Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Renata  Zagórska  –  Najprostsza
odpowiedź one w ogóle się nie starają o dzieci, dlatego dzieci trafiają do takiej rodziny. 

Radny Stanisław Lewandowski – Ja mówię w cudzysłowie.

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Renata Zagórska  – Ja rozumiem
doskonale  co  Pan  ma  na  myśli,  natomiast  decyzja  o  odebraniu  dziecka  do  pieczy,  jest
naprawdę decyzją popartą opiniami nie tylko naszego ośrodka, ale również konsultacja jak



to dziecko radzi sobie w środowisku szkolonym, czy przedszkolnym, jest to współpraca
wielu  instytucji,  działających  na  rzecz  rodziny,  w  kwestii  odebrania  dziecka  do  pieczy
zastępczej nie podejmuje decyzji jedna osoba, tylko zespół i w przypadku interwencyjnego
odebrania  dziecka,  to  są  trzy  instytucje  –  Miejski  Ośrodek  Pomocy  Społecznej,  służba
zdrowia  i  policja.   Oczywiście  w  takiej  sytuacji  interwencyjnej  gdy  obieramy  dziecko
wówczas  sąd  podejmuje  potem  na  rozprawie,  czy  nasza  decyzja  była  właściwa.  Nie
zdarzyło się tak, żebyśmy mieli uchyloną tą decyzję, że to było nietrafione.

Radny Stanisław Lewandowski –  Czy tam alkohol się pojawia, przemoc, bieda, czy to
wszystko razem?  

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Renata Zagórska – Nie, jeśli chodzi
o  biedę  absolutnie  nie  jesteśmy  zwolennikami  zabierania  dzieci  do  pieczy,  wręcz
pomagamy, natomiast alkohol, narkotyki, przemoc. Brak też w niewielu akurat przypadkach
takiej  totalnej  niezaradności  opiekuńczo  -  wychowawczej  wynikającej  z  choroby
psychicznej, ale to sporadycznie, generalnie jest to przemoc i alkohol.    

Opinia Komisji:
Komisja  Spraw  Obywatelskich,  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  –  komisja  sprawozdanie
przyjęła. 

Za przyjęciem sprawozdania z realizacji z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za
2022 rok głosowano następująco:

Za - 15:  Bryłka Katarzyna, Chojecka - Dinić Emilia, Florczak Anna, Jaśkiewicz Czesław,
Lewandowski Stanisław, Majchrzak Anna, Majchrzak Tadeusz, Ozimek Bogdan, Pieniążek
Urszula, Raciborski Grzegorz, Reder Andrzej, Szulczewski Arkadiusz, Śniecikowska Renata
Wróblewski Stanisław, Wysokińska Anna. 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Do punktu 7 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Gostynina do Programu Ministra
Rodziny  i  Polityki  Społecznej  „Opieka  Wytchnieniowa”  –  edycja  2023
i zasad udzielania pomocy w ramach tegoż Programu.

Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Renata  Zagórska  –  Miejski
Ośrodek Pomocy Społecznej po raz kolejny przystępuje do tegoż właśnie programu. Opieka
Wytchnieniowa  jest  to  forma,  która  bardzo  się  sprawdziła  i  jest  oczekiwana  przez
społeczność,  zarówno  te  osoby,  które  doświadczają  tejże  pomocy,  ale  również  przez
członków rodziny,  którzy mogą odpocząć od trudu codziennego dnia  mając  pod opieką



osobę  niepełnosprawną.  Program  zapewnia  wsparcie  w  zakresie  usługi  opieki
wytchnieniowej  w  ramach  pobytu  dziennego  skierowanego  do  członków  rodzin  lub
opiekunów  sprawiających  bezpośrednia  opiekę   nad  dziećmi  z  orzeczeniem
o  niepełnosprawności oraz osobami ze znacznym stopniem niepełnosprawności.  Opieka
wytchnieniowa  ma  za  zadanie  odciążenie  członków  rodziny  lub  opiekunów  poprzez
wsparcie ich w codziennych obowiązkach lub zapewnienie czasowego zastępstwa.  Program
realizowany  będzie przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Gostyninie ze środków
finansowych przekazywanych  przez Wojewodę Mazowieckiego po podpisaniu umowy, tj.
od połowy marca tegoż roku. 

Opinia Komisji:
Komisja Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Pomocy Społecznej –  opinia pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski – Pani Kierownik mam takie
pytanie, to jest program nowy?

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Renata Zagórska – Kolejny. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Grzegorz  Raciborski  –  A  czy  duże  jest
zainteresowanie liczbowo, bo mówiła Pani, że duże?

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Renata Zagórska – Nie zabrałam ze
sobą  informacji  szczegółowej,  koordynatorem tego programu jest  Pani  Anna Krzewicka
i pracownik się wywiązał, kierownik zawiódł, mogę ewentualnie to dostarczyć za chwilę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Raciborski – To najwyżej do Biura Rady
i poproszę o maila.  

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Renata Zagórska – Tam były dane
liczbowe ile  osób skorzysta,  leży to na moim biurku,  nie  mam przy sobie,  ale też nie
chciałabym nie podawać prawdziwych liczb, a są one nieprzygotowane.   

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Grzegorz  Raciborski  –  Ale  generalnie
zainteresowanie jest duże?

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Renata Zagórska – Tak duże, jak to
wygląda  w  praktyce  –  pracownicy  socjalni  w  rejonach  robią  rozeznanie,  kto  jest
zainteresowany  tym programem w jego  rejonie  i  osoby  są  zgłaszane  przed  napisaniem
programu  i z chwilą kiedy zbieramy do siebie wszystkie liczby z danych rejonów ośmiu
rejonów socjalnych, piszemy, wnioskujemy o taką pulę środków, żeby zabezpieczyć na te
potrzeby, wynikające ze środowiska. To jest pod konkretne rozeznanie środowiska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder odczytał treść uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowano następująco:

Za - 15:  Bryłka Katarzyna, Chojecka - Dinić Emilia, Florczak Anna, Jaśkiewicz Czesław,
Lewandowski Stanisław, Majchrzak Anna, Majchrzak Tadeusz, Ozimek Bogdan, Pieniążek



Urszula, Raciborski Grzegorz, Reder Andrzej, Szulczewski Arkadiusz, Śniecikowska Renata
Wróblewski Stanisław, Wysokińska Anna. 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

UCHWAŁA NR 415//LX/2023 został podjęta i stanowi załącznik do protokołu w wersji
papierowej. 
       
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Renata Zagórska – Przepraszam za
zamieszanie  wokół  siebie,  mam te  dane  -   w  edycji  2023 zakwalifikowano  do udziału
w  programie  11  opiekunów  osób  niepełnosprawnych,  posiadających  znaczny  stopień
niepełnosprawności  oraz   4  opiekunów  dzieci  z  orzeczeniem  o  niepełnosprawności  ze
wskazaniami  w  punkcie  7  i  8.   Maksymalna  ilość  godzin  świadczonych  usług,  będzie
wynosiła  240  godzin  na  rok  i   łączna  kwota  dofinasowania,  jakie  otrzymał  ośrodek
w wyniku napisania  programu przez  Panią  Krzywicką  Annę,  czyli  koordynatora  to  jest
136.560,00 zł, koszty obsługi 2.708,00 zł, pozostała kwota trafia celowo do rodzin, które
wymagają wsparcia.       

Do punktu 8 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Gostynina na rok 2023.

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej,   Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa
i Leśnictwa Izabela Chmiel vel Chmielecka – Program jest dokumentem, w którym mamy
określone cele i zadania, poprzez wypełnienie których realizujemy zadanie własne gminy,
czyli  sprawowanie opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Miasta Gostynina. Na realizację tych zadań w roku bieżącym
w  budżecie  Gminy  Miasta  Gostynina  przewidziana  została  kwota  30.000,00  zł.
W  większości  tych  pieniędzy,  w  zasadzie  kwotę  12.500,00  zł.  zaplanowaliśmy,  żeby
przeznaczyć  na  współpracę  z  Fundacją  Animal  Ghost  na  realizację  zadań  statutowych,
dotyczących  zwierząt  pochodzących  z  terenu  Miasta  Gostynina,  tu  właśnie  chciałabym
podkreślić  prężne  działania  fundacji  na  terenie  miasta,  duże  zaangażowanie  członków
fundacji   w  pomoc   między  innymi  miastu  w  sprawowaniu  opieki  nad  bezdomnymi,
porzuconymi  zwierzętami.  Dzięki  tej  współpracy  w roku  ubiegłym udało  się,  że  żadne
zwierzę  z  terenu  miasta  nie  trafiło  do  schroniska  i  chcielibyśmy  kontynuować  tą
współpracę, dlatego też większość tych pieniążków na te cele chcemy przeznaczyć w tym
programie.  Oczywiście  chcemy  kontynuować  dofinasowanie  zabiegu  sterylizacji  i
czipowania zwierząt właścicielskich, uważamy, że są to działania, które służą zapobieganiu
bezdomności                              i zwiększaniu populacji bezpańskich zwierząt. Program
opieki nad zwierzętami  uzyskał pozytywną opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii  w
Płocku, bo taką opinię jesteśmy zobowiązani uzyskać przez podjęciem stosownej uchwały.
Podczas komisji, do projektu uchwały zostały zgorszone autopoprawki – autopoprawka do
Ustawy  o  samorządzie  gminnym,  został  zaktualizowany  publikator,  oraz  w  §  3
przeredagowany został zapis, obecnie będzie miał brzmienie – „uchwała wchodzi w życie



po  upływie  14  dni  od  dnia  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowy  Województwa
Mazowieckiego”.   

Opinia Komisji:
Komisja Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Pomocy Społecznej –  opinia pozytywna wraz
z autopoprawkami: 
- zaktualizować dziennik ustaw o samorządzie gminnym na (t.j. Dz.U z 2023 r. poz.40)
- w § 3 zmienić zapis na „Uchwała wchodzi  w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia
w Dzienniku  Urzędowym Województwa Mazowieckiego”. 

Radny Stanisław Lewandowski –  Muszę pochwalić Panią, bo wybór Animals Ghost, to
bardzo dobry wybór, bo widać efekty, widać ich działalność, natomiast widzę, tam gdzie
przynajmniej  mieszkam przywiązanie  właścicieli   do  swoich czworonogów i  chodzi  mi
o skalę tego zjawiska, czy to jest minimalne, średnie, duże jeżeli chodzi o porzucone pieski?

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej,   Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa
i  Leśnictwa  Izabela  Chmiel  vel  Chmielecka  –  Te,  którymi zaopiekowaliśmy się,  czy
finansowaliśmy,  współfinansowaliśmy  w  roku  ubiegłym  -  na  pewno  tak  jak  mówiłam
w roku 2022  nie odłowiono  do schroniska żadnego zwierzęcia.

Radny Stanisław Lewandowski – To jest sukces.

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej,   Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa
i  Leśnictwa  Izabela  Chmiel  vel  Chmielecka  –  Tak,  bardzo  duży  sukces,  na  koszty
leczenia, sterylizacji, kastracji, czipowania psów i kotów przeznaczyliśmy w ubiegłym roku
kwotę 31.268,00 zł.,  na zakup karmy była to kwota prawie 2.000,00 zł,  także to będzie
kilkadziesiąt psów, którym pomogliśmy.  

Radny  Stanisław  Lewandowski  –  No  właśnie,  ale  może  przy  okazji,  może  Pani  by
pokazała jakie koszty ponosimy, gdy trafiają do schroniska, bo to byłyby o wiele,  wiele
większe kwoty?

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej,   Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa
i Leśnictwa Izabela Chmiel vel Chmielecka –  Zdecydowanie, za jednego psa tj. kwota
2.500,00 zł., byśmy musieli zapłacić jednorazowo, to jest opłata jednorazowa, ale tak jak
mówię,  udało  się,  pieniądze,  które  były  przeznaczone  w  budżecie  na  odłowienie
i  przetransportowanie  zwierząt  do  schroniska,  były  przenoszone  na  realizację  działań
bieżących, czyli współpracy z weterynarią i z fundacją Animal Ghost.

Radny Bogdan Ozimek –  Czy ten program opieki tylko obejmuje psy i koty, czy jakieś
inne zwierzęta  też są jako zwierzęta  domowe i  mogą być objęte tą  opieką,  bo te  które
biegają po mieście Gostyninie,po lasach gostynińskich, to już nie, jelenie, dziki?

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej,   Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa
i Leśnictwa Izabela Chmiel vel Chmielecka – Nie, takie nie, mówimy generalnie o psach
i kotach bezpańskich,  ale  mamy też  taką pozycję,  że  jeżeli  zwierzę  ulegnie  wypadkowi
drogowemu i  to  będzie  na  naszym terenie  i  będzie  dzikie  zwierze,  to  też  my jesteśmy
zobowiązani do tego, żeby, albo odłowić jeżeli to zwierzę zostało potrącone i do utylizacji,



to  wtedy  my  musimy  pokryć  te  koszty,  ewentualnie,  jeżeli  byłaby  potrzebna  pomoc
weterynarza, wtedy musimy my się włączyć, jeżeli byłoby to na naszym terenie, głównie na
drodze, której jesteśmy zarządcom.     

Radny Bogdan Ozimek –  To są dzikie  zwierzęta,  ale  czy wśród zwierząt  domowych
wśród psów i kotów są wyszczególnione jakiejś inne, czy już nie, kanarki? 

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej,   Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa
i Leśnictwa Izabela Chmiel vel Chmielecka – Nie, psy i koty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder odczytał treść uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowano następująco:

Za - 15:  Bryłka Katarzyna, Chojecka - Dinić Emilia, Florczak Anna, Jaśkiewicz Czesław,
Lewandowski Stanisław, Majchrzak Anna, Majchrzak Tadeusz, Ozimek Bogdan, Pieniążek
Urszula, Raciborski Grzegorz, Reder Andrzej, Szulczewski Arkadiusz, Śniecikowska Renata
Wróblewski Stanisław, Wysokińska Anna. 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

UCHWAŁA NR 416//LX/2023 został podjęta i stanowi załącznik do protokołu w wersji
papierowej. 

Do punktu 9 
 
Podjęcie  uchwały  zmieniająca uchwałę Budżetową Miasta Gostynina na rok 2023.

Skarbnik Miasta Bożena Sokołowska –  Do pierwszego projektu jeszcze wczoraj został
przekazany projekt drugi, zostały naniesione jeszcze poprawki. Dochody ogółem zwiększą
się  o  70.837,14  zł.,  w  tym  dochody  bieżące  zwiększą  się  o  66.239,14  zł.  i  dochody
majątkowe,  przepraszam  ogółem  zwiększą  się  o  4.598,00  zł.  Jeżeli  chodzi  o  wydatki
ogółem plan wydatków zwiększył się o 132.422,00 zł., w tym wydatki bieżące zwiększą się
o kwotę 46.239,14 zł. i wydatki majątkowe zwiększą się o kwotę  86.183,00 zł. Te kwoty są
per saldem  zmniejszenia i zwiększenia zarówno dochodów jak i wydatków. W związku
z tymi zmianami w dochodach i wydatkach powstał deficyt budżetu, który zwiększy się
o kwotę 61.585,00 zł., pokrycie tego budżetu zwiększy kwotę wolnych środków. Również
w wyniku tych  zmian zwiększą   się  przychody budżetu  o  kwotę  61.585,00 zł  z  tytułu
wolnych środków. W uzasadnieniu tych zmian:

1. w dziale 700  o kwotę 6.415,02 zł zwiększa się wpływy z opłat za trwały zarząd,
użytkowanie i służebności – taka sama kwota 6.415,02 zł zwiększa plan wydatków
w rozdziale 92604 i dotyczy zapłaty przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji opłaty
za trwały zarząd w wyniku przekazania tej  jednostce Sali  gimnastycznej przy ul.
Wojska Polskiego 23 – to wprowadzamy po stronie dochodów jak i wydatków.   

2. w dziale 756 o kwotę 59.440,00 zł zwiększa się podatek od nieruchomości od osób
prawnych;



3. w dziale 852  o kwotę 384,12 zł zwiększa się środki z Funduszu Przeciwdziałania
COVID-19  na  finansowanie  lub  dofinansowanie  realizacji  zadań  związanych
z przeciwdziałaniem COVID-19 (dodatek gazowy), również ta sama kwota zwiększy
wydatki w rozdziale 85295 i będzie przeznaczona na świadczenia społeczne i zakup
materiałów i wyposażenia. 

Dochody majątkowe Budżetu Miasta:
1. w dziale 600 dokonuje się następujące zmiany:
a. o kwotę 2.193.989,20 zł zmniejsza się środki z państwowego funduszu celowego na

finansowanie  lub  dofinansowanie  kosztów  realizacji  inwestycji  i  zakupów
inwestycyjnych jednostek sektora finansów publicznych (6350) a zwiększa się środki
na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, powiatów (związków gmin, związków
powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów województw, pozyskane z
innych  źródeł  (6290)  -  dofinansowanie  w  2023  roku  ze  środków  Rządowego
Funduszu  Rozwoju  Dróg  przedsięwzięcia  pn.  „Przebudowa  drogi  gminnej  Nr
140174W  wraz  ze  skrzyżowaniem  z  ul.  Płocką  oraz  wykonaniem  kanalizacji
deszczowej,  oświetlenia,  zjazdów,  kanału  technologicznego  oraz  niezbędnej
infrastruktury”;

b. w dziale 700 dokonuje się następujące zmiany:
2. o  kwotę  4.598,00  zł  zwiększa  się  wpływy  z  tytułu  odpłatnego  nabycia  prawa

własności oraz prawa wieczystego użytkowania 
Wydatki bieżące budżetu Miasta:

1. w rozdziale 70007 dokonuje się następujące zmiany:
a) o kwotę 7.300,00 zł zwiększa się wydatki na zakup usług remontowych – ta

kwota będzie przeznaczona na remont lokalu przy ul. Nowej. 
b) o  kwotę  15.000,00  zł  zwiększa  się  wydatki  na  zakup  usług  pozostałych

z  przeznaczeniem  na  wykonanie  inwentaryzacji  dwóch  budynków
komunalnych przy ul. Bierzewickiej. 

c) o kwotę 15.000,00 zł zwiększa się wydatki na koszty postępowania sądowego
i prokuratorskiego na opłaty za eksmisję, a także będą ponoszone wydatki na
regulację stanu prawnego naszych nieruchomości.  

2. w rozdziale 85295 już o tej kwocie powiedziałam, tutaj jest autopoprawka, kwota
16.830,00 zł z projektu I została zamieniona na kwotę 384,12 zł.  

3. w rozdziale  90015  o  kwotę  22.140,00  zł zwiększa  się  wydatki  na  zakup  usług
pozostałych – będą przeznaczone na zakup usług niezbędnych do podziału w grupie
zakupowej  celem  obniżenia  cen  za  dostawę  energii  elektrycznej,  poprzez
zwiększenie wolumenu zakupów. To się wiąże z tym, że w tym roku kończy się
umowa na zakup energii elektrycznej, będziemy ogłaszać przetarg i takie wydatki są
niezbędne  do  poniesienia,  aby  później  uzyskać  jak  najmniejszą  cenę  w  zakupie
energii. 

2. w rozdziale 90095 o kwotę 20.000,00 zł zmniejsza się środki na dotacje celowe dla
ogrodów działkowych na zadanie pn. „Tworzenie warunków dla rozwoju rodzinnych
ogrodów  działkowych”,  jest  to  przeniesienie  tych  środków  do  wydatków
majątkowych, to jest wkład własny  nasz w pozyskaniu środków na zadanie, które
było  zaplanowane  najpierw do  realizacji  z  wydatków bieżących,  okazało  się,  że
jednak będą to wydatki majątkowe.  

Wydatki majątkowe budżetu Miasta:
1. w rozdziale 60016 dokonuje się następujące zmiany:



a. o  kwotę  38.745,00  zł  zwiększa  się  środki  na  przedsięwzięcie  pn.  „Budowa
i modernizacja infrastruktury drogowej w Gostyninie” – tutaj też była autopoprawka.
Część  środków  nie  będzie  przeznaczona  na  roboty  dodatkowe  w  realizacji
przedsięwzięcia w ul. Marcinkowskiego.   Kwota 3.690,00 złoty niezbędna jest na
zatrudnienie  inspektora  nadzoru,  a  kwotę  tą  przenosimy  z  przedsięwzięcia
„przebudowa drogi gminnej Nr 140174W wraz ze skrzyżowaniem z ul. Płocką oraz
wykonaniem kanalizacji deszczowej, oświetlenia, zjazdów, kanału technologicznego
oraz  niezbędnej  infrastruktury”,  bo  jak  już  Pan  Burmistrz  wcześniej  mówił
przy sprawozdaniu, oferta jaka będzie wybrana na realizację tego przedsięwzięcia
jest niższa, niż zaplanowane nasze środki w budżecie, powstają oszczędności i z tego
zadania przesuwamy na inspektora nadzoru.   
 

2. w  rozdziale  80132 o  kwotę  25.000,00  zł  zwiększa  się  przedsięwzięcie  pn.
„Utworzenie  nowej  siedziby Miejskiej  Szkoły Muzycznej  I  stopnia  – II  etap”.  Ta
kwota  będzie  przeznaczona  na  rozwiązanie  kolizji  istniejącego  złącza  kablowego
z planowaną budową parkingu.  

3. w  rozdziale  92109  o  kwotę  43.050,00  zł  zwiększa  się  przedsięwzięcie  pn.
„Modernizacja  Miejskiego  Centrum  Kultury  w  Gostyninie”.  Okazało  się,  że  po
dokonaniu rozbiórek w MCK istnieje konieczność sporządzenia projektu zamiennego
z uzyskaniem pozwolenia zamiennego i te środki będą na ten cel przeznaczone.  

4. w rozdziale  92695 o  kwotę  36.922,00 zł  zmniejsza  się  zadanie  inwestycyjne  pn.
„Przebudowa boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej nr 3 oraz boiska
wielofunkcyjnego  i  bieżni  prostej  przy  Zespole  Szkolno-Przedszkolnym
w Gostyninie”. Została już podpisana umowa na realizację tego zadania, wartość tego
zadania przedstawiona w ofercie jest również niższa niż były zaplanowane środki i
opiewa na kwotę 1.205.400,00 zł.  

W przychodach budżetu o kwotę 61.585,00 zł zwiększa się wolne środki. 

Opinia Komisji:
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – opinia pozytywna wraz z autopoprawkami
(które przedstawiła Skarbnik Miasta).  

Radni nie uwag i pytań do projektu uchwały. 
        

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder odczytał treść uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowano następująco:

Za - 15:  Bryłka Katarzyna, Chojecka - Dinić Emilia, Florczak Anna, Jaśkiewicz Czesław,
Lewandowski Stanisław, Majchrzak Anna, Majchrzak Tadeusz, Ozimek Bogdan, Pieniążek
Urszula, Raciborski Grzegorz, Reder Andrzej, Szulczewski Arkadiusz, Śniecikowska Renata
Wróblewski Stanisław, Wysokińska Anna. 

Przeciw - 0 



Wstrzymało się – 0 

UCHWAŁA NR 417//LX/2023 został podjęta i stanowi załącznik do protokołu w wersji
papierowej. 

Do punktu 10 

Podjęcie  uchwały  zmieniająca  uchwałę  nr  386/LVI/2022  Rady  Miejskiej
w Gostyninie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  na
lata 2023-2034.

Skarbnik  Miasta  Bożena  Sokołowska  –  Szanowni  Państwo,  na  podstawie  uchwały
zmieniającej  uchwałę  budżetową  wprowadzono  zmiany  w  WPF w  2023  roku,  zgodnie
z pozycjami, jak są przedstawione w wyszczególnieniu. Również na podstawie tej uchwały
dokonano  zmian  w  przedsięwzięciach  do  WPF  -  w  przedsięwzięciu  „Budowa
i modernizacja infrastruktury drogowej w Gostyninie” zwiększono o kwotę 38.745,00 zł
łączne nakłady finansowej, zwiększono limit wydatków w 2023 roku, a także o tę kwotę
limit zobowiązań.  Wprowadzono przedsięwzięcie „Utworzenie nowej siedziby Miejskiej
Szkoły  Muzycznej  I  stopnia  w  Gostyninie”  i  tutaj  ustalono  łączne  nakłady  finansowe,
ustalono limit wydatków w 2023 roku w kwocie 25.000,00 zł., a także na tę kwotę limit
zobowiązań. 
W przedsięwzięciu „Modernizacja Miejskiego Centrum Kultury w Gostyninie” zwiększono
łączne nakłady finansowe, zwiększono limit wydatków w 2023 roku, zwiększono o kwotę
37.236,06 zł.  limit zobowiązań.  W przedsięwzięciu „Rozbudowa Przedszkola nr 4”  na
podstawie  zawartej  umowy  zmniejszono  o  kwotę  92.250,00  zł.  limit   zobowiązań.
Dokonano również zmian na podstawie Zarządzenia Burmistrza nr 27 z dnia 28 lutego,
gdzie  zwiększony  był  plan  dochodów  ogółem  i  plan  dochodów  bieżących  jak  i  plan
wydatków ogółem i plan wydatków bieżących o kwotę 129.157,99 zł. z tytułu otrzymanych
środków z Funduszu pomocy na realizację zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy,
dotkniętych   konfliktem zbrojnym.   Również  w  tym zarządzeniu  przeniesiono  wydatki
w  łącznej  kwocie  12.247,00  zł.  z  rezerwy  ogólnej  na  gospodarowanie  zasobem
mieszkaniowym, na  funkcjonowanie urzędu, na pozostałą działalność administracyjną, a
także wydatki w zakresie kultury. Tym zarządzeniem rozwiązano także rezerwę celową na
odprawy  emerytalne  dla  nauczycieli  i  pracowników  placówek  oświatowych  i  te  środki
przeniesiono  na  wynagrodzenia  osobowe  w  kwocie  130.390,00  zł.  Dokonano  również
przeniesienia  w  kwocie  20.200,00  zł.  z  wynagrodzeń  bezosobowych  na  zakup  usług
pozostałych w szkołach podstawowych,  a  także przeniesienia  wydatków rzeczowych na
wynagrodzenia  bezosobowe  i  pochodne  pozostałe  z  działalności  związanej  z  kulturą
fizyczną.  Była  mowa na  komisji  o  kwocie  rezerwy celowej,  uzupełnię,  że  dotyczy ona
wypłaty odpraw emerytalnych trzem pracownikom obsługi i czterem nauczycielom.   

Opinia Komisji:
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – opinia pozytywna wraz z autopoprawkami
(które przedstawiła Skarbnik Miasta).  
        
Radni nie uwag i pytań do projektu uchwały. 
        
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder odczytał treść uchwały. 



Za podjęciem uchwały głosowano następująco:

Za - 15:  Bryłka Katarzyna, Chojecka - Dinić Emilia, Florczak Anna, Jaśkiewicz Czesław,
Lewandowski Stanisław, Majchrzak Anna, Majchrzak Tadeusz, Ozimek Bogdan, Pieniążek
Urszula, Raciborski Grzegorz, Reder Andrzej, Szulczewski Arkadiusz, Śniecikowska Renata
Wróblewski Stanisław, Wysokińska Anna. 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

UCHWAŁA NR 418//LX/2023 został podjęta i stanowi załącznik do protokołu w wersji
papierowej. 

Do punktu 11

Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej w Gostyninie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Reder – Protokół był wysłany na maila, czy do
tego protokołu Państwo radni wnoszą uwagi, pytania? 

Radni nie zgłaszali uwag i pytań do protokołów.
 
Za przyjęciem protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej głosowano następująco: 

Za - 15:  Bryłka Katarzyna, Chojecka - Dinić Emilia, Florczak Anna, Jaśkiewicz Czesław,
Lewandowski Stanisław, Majchrzak Anna, Majchrzak Tadeusz, Ozimek Bogdan, Pieniążek
Urszula, Raciborski Grzegorz, Reder Andrzej, Szulczewski Arkadiusz, Śniecikowska Renata
Wróblewski Stanisław, Wysokińska Anna. 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Protokół z LIX sesji Rady Miejskiej został przyjęty. 

Do punktu 12

Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Reder –  Najpierw trzy sprawy,  mianowicie,
wpłynęła  uchwała  Rady  Miejskiej  z  Bieżunia,  przesłaliśmy  ją  Państwu,  bardzo  proszę
o zapoznanie się.  Sesja kwietniowa 27 kwietnia tj. czwartek. Przypominam o obowiązku
przedłożenia  oświadczeń majątkowych,  według ustawy tj.  do  końca  kwietnia  z  tym,  że
ostatni dzień kwietnia kiedy Urząd Miejski pracuje tj. 28 kwietnia, dwa egzemplarze i dwie
kopie pitów.



Do punktu 13    

Zamknięcie obrad.    

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Reder  –  Zamykam  obrady  LX  sesji  Rady
Miejskiej VIII Kadencji, dziękuję wszystkim za przybycie.                    

Przewodniczący Rady Miejskiej
                                                                                     
        Andrzej Hubert Reder 


